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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.5.2022  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 23 maja 2022r.  

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12:00-12:35 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3. Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój  za 2021 rok. 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój 
wotum zaufania. 
 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2021 rok - 

absolutorium. 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem                         
z wykonania budżetu Miasta za 2021 rok,  

- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

5. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok, 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju                                

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
będących w posiadaniu Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
S.A. na lata 2023 – 2025”, 
 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miasta dotyczącej wyznaczenia 
miejsc handlu w piątki i soboty dla rolników i ich domowników, 
 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miasta dotyczącej sposobu 
sprawienia pogrzebu przez Miasto Jastrzębie-Zdrój. 

  
6. Wolne głosy i wnioski. 
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7. Plan pracy na II półrocze 2022r. 

8. Przyjęcie protokołu z dnia 25 kwietnia 2022r.  

9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.3.  
Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój  za 2021 rok. 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój 
wotum zaufania. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
Ad.4. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2021 rok - absolutorium. 

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem                             
z wykonania budżetu Miasta za 2021 rok,  

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Ad.5. 
Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju                                
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
będących w posiadaniu Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
S.A. na lata 2023 – 2025”, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Tadeusz Pilarski Dyrektor 
Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji   
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Chciałbym, żeby pan Dyrektor doprecyzował, jeżeli mówimy o budowie nowej 
sieci wodociągowej, to bardziej remontu, czy sieć wodociągowa pod nowe 
budynki?  
 
Tadeusz Pilarski- Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji   
Remonty są innym elementem nie związanym z planem wieloletnim, natomiast to 
jest nowe związane z rozwojem budownictwa indywidualnego i tutaj idziemy za 
naszym klientem. W przypadku kanalizacji sanitarnej, to realizujemy tam, gdzie 
jest spełniony współczynnik ekonomiczny budowy kanalizacji. Także zagęszcza 
nam się w niektórych obszarach budownictwo mieszkaniowe i tam spełniony jest 
współczynnik 120 mieszkańców na 1km budowanej kanalizacji i to jest 19 km, 
które tutaj omówiłem.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miasta dotyczącej wyznaczenia 
miejsc handlu w piątki i soboty dla rolników i ich domowników, 

 

Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 

 Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miasta dotyczącej sposobu 
sprawienia pogrzebu przez Miasto Jastrzębie-Zdrój. 

 

Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 

Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Rozmawialiśmy o ul.Jagiełły, ul.Strażackiej i innych w kontekście frezowania i 
nakładaniu nowej nawierzchni. Najprawdopodobniej nie przyszły środki 
zewnętrzne, ale czy pan Prezydent mógłby  coś nadmienić, bo mam kilka pytań. 



4 
 

Dodatkowo jeszcze było spotkanie z Ogrodami Działkowymi, gdzie dopytywano             
o łącznik ul.Strażackiej i ul.Stodoły.  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Teraz wykorzystujemy asfalt, który był sfrezowany z dróg na jesień i powoli to 
wykorzystujemy, natomiast teraz trwa przetarg, żeby wybrać firmę która będzie 
to wykonywała w całości. Łącznik ul. Strażacka, ul. Stodoły i wyjazd ma być 
również w tym wykonany, a przynajmniej wjazd od strony ul. Stodoły, gdzie 
będzie wykonane skrzyżowanie. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Jeżeli chodzi o frez, to nawet gmina była pochwalona na spotkaniach strażackich, 
bo powoli za Zakładem Karnym idzie we właściwym kierunku przy skromnej 
pomocy choćby w tym materiału gminy. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Wykorzystanie tego będzie po przetargu, gdzie wyłonimy firmę, która będzie 
wykonywała drogi gruntowe. Chcemy też zastosować nową technologię na 
niektórych drogach, która wykorzysta automatycznie to, co zostanie z asfaltu                  
i w tym miejscu, żeby wzmocnić drogi.     
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Chciałbym jeszcze zapytać o ul. Młyńską. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Czekamy na decyzję odnośnie Polskiego Ładu i drugiej części. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Mówimy panie Prezydencie, że część ul.Młyńskiej i ul. Zamłynie w kierunku do 
nowych budynków, ale mówię o starej części od ul.Okrzei. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Tak, jak mówiliśmy, że jest złożony wniosek do Polskiego Ładu o dofinansowanie 
tego i czekamy na decyzję. W tej chwili zaczniemy budować rondo na 
skrzyżowaniu ul.Zielona,  ul. Podhalańska, ul.Młyńska i zmiana układu 
komunikacyjnego, gdzie część ul.Młyńskiej będzie zrobiona, natomiast w drugiej 
części mamy wykończenie całej ul. Gołębiej i ul. Młyńska, aż do cmentarza. Czyli 
tak, jak mówiliśmy oświetlenie, oraz wymiana nakładki asfaltowej i nie wszędzie, 
bo miejscami nakładka jest bardzo dobra i szkoda tego ruszać, natomiast tam, 
gdzie jest problem… Natomiast chodnika nie zrobimy, ale wzmocnienie pobocza.  
 
Józef Kubera- radny RM 
Czy rondo ul. Zielona jest już po przetargu?  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Nie, jesteśmy w trakcie postępowania. Otwarcie ofert jest chyba 24 maja br. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Jak wygląda to w projekcie, bo jak się jedzie wąwozem do góry, to wiem, że 
drzewa nie będą usunięte… 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Nie.  
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Józef Kubera- radny RM 
Już jest problem tamtędy jeździć.  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Na pewno ta droga nie będzie poszerzana, bo nie ma takiej możliwości. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Czy nie można by było wprowadzić ruchu jednokierunkowego i między 
budynkami puścić drugą stronę?   
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Trzeba będzie rozważyć, w jaki sposób organizację ruchu tam zrobić. Trzeba 
zrobić ul.Gołębią tam, gdzie są płyty i to, co zostało na ul.Gołębiej i dopiero 
później możemy to rozważać. Na pewno mieszkańcy nie będą zadowoleni, że pod 
domami będzie cały ruch.  
 
Józef Kubera- radny RM 
Wiem o tym, ale jest jeszcze jeden temat, a dotyczy ul.Jasnej, która dziesięć lat 
temu została bardzo ładnie wyremontowana, natomiast na środku jezdni jest 
dosyć duża dziura. Natomiast dowiedziałem się w Infrastrukturze, że jest ¼ 
pieniędzy, które były w ubiegłym roku na remonty dróg, czy to prawda? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Tak. Na łatanie dziur. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Czy to była nasza wina tj. radnych? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Nie można mówić o winie, bo jest mniejszy budżet, więc są mniejsze możliwości 
remontowe. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Oczywiście cieszę się z tego, że tam teraz jeździ się dobrze i dziurę można 
ominąć, ale prosiłbym żeby tę jedną dziurę załatać.  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Jesteśmy w trakcie postępowania przetargowego na łatanie dziur m.in. i czekamy 
na wyłonienie wykonawcy. To, co mieliśmy dotychczas, to już zostało wykonane, 
a tych dziur po tej zimie jest niestety bardzo dużo.   
  
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Chciałbym się zwrócić z prośbą i tutaj mieszkańcy, oraz społeczność lokalna, a 
chodzi o ul. Strażacką, która została ładnie zrobiona, natomiast jest odcinek tj. 
odnoga o długości 70-80 m i zwracałem się już kiedyś z pismem na wniosek 
mieszkańców odnośnie oznakowania tego. Na tym odcinku może nie kierowcy                  
z Jastrzębia, ale na przykład karetki pogotowia i było wiele takich przypadków, a 
zresztą są filmiki i zdjęcia zrobione, że karetka pogotowia z Żor, Rybnika                      
w czasie covidowym nie jechała drogą na odcinku od krzyża w kierunku 
ul.Pszczyńskiej, tylko pojechała prosto i musiała się cofać. Tak samo samochody 
ciężarowe. Jednocześnie pan, który tam mieszka ileś razy miał pokrzywiony płot       
i połamane sztachety. Generalnie taką odpowiedź otrzymałem i proponowałem 
postawienie tam znaku, natomiast rzeczywiście może specjaliści stwierdzili, że to 
nie tak, jak proponowałem i może inne oznakowanie tam zrobić. Trwa to niecałe 
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pół roku i rozmawiałem ostatnio z P.Sochacką w kwietniu na ten temat, która   
powiedziała, że to procedura i rozumiem, ale jest to powód do tego, żeby jednak 
zwrócić uwagę na ten znak. Nie chodzi tutaj o mieszkańców Jastrzębia. Tam jest 
ograniczenie do 15 ton, więc samochody 10-12 ton, czy nawet 15 ton tam 
wjeżdżają prosto i tego nie zauważają. Tam dobre by było proste oznakowanie, a 
szczególnie dla karetek pogotowia i dostawców. Sprawdzałem to i jeżeli ktoś 
pojedzie zgodnie z Google Maps, to właśnie tak prowadzi. Jeżeli mógłbym o to 
prosić, bo czasami minuta, czy dwie minuty, a tutaj może w grę wchodzić ludzkie 
życie.  Bardzo bym prosił na to zwrócić uwagę i tak, jak specjaliści stwierdzą, to 
żeby taki znak postawić i myślę, że nie jest to wielki koszt budżetowy, ale pomóc 
może bardzo mocno. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta    
Sprawdzimy to. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Bardzo bym prosił.  
 
Ad.7.  

Plan pracy na II półrocze 2022r. 

Plan pracy Komisji na II półrocze 2022r. przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.8.  
Przyjęcie protokołu z dnia 25 kwietnia 2022r.  
 
Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.9.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


